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RRM.0002.56.2023 

 

Protokół  

LVI Sesji Rady Miejskiej we Wschowie  

z dnia 10 sierpnia 2023  

 
Obrady rozpoczęto 10 sierpnia 2023 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 11:35 

tego samego dnia. 
 

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków. 
Obecni: 
1. Franciszek Baśczyn 

2. Sabina Brambor 
3. Władysław Brzechwa 

4. Piotr Buczek 
5. Miłosz Czopek 
6. Michał Drobnik 

7. Przemysław Gliński 
8. Ryszard Grys 

9. Hanna Knaflewska-Walkowiak 
10. Krzysztof Kola 
11. Jacek Kowalczyk 

12. Stefan Maćkowiak 
13. Agnieszka Nachaj 

14. Katarzyna Owoc-Kochańska 
15. Jolanta Pawłowska 

16. Tadeusz Sobczuk 
17. Emanuela Stanek-Juśkiewicz 
18. Elwira Świątek 

19. Wiesław Widera 
20. Piotr Wieland 

21. Wioletta Zarzycka 
 
Goście: 

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny 
Sekretarz Miasta i Gminy Agata Michałowska 

Główny Księgowy Andrzej Korzan 
Radca Prawny Michał Walkowiak 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM otwarła obrady LVI Sesji Rady Miejskiej we Wschowie, 
powitała wszystkich obecnych Radnych oraz pracowników urzędu i gości  
i poprosiła o sprawdzenie kworum. 

 
Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  
 
Wyniki głosowania 

OBECNY: 18, NIEOBECNY: 3 
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Wyniki imienne: 

OBECNY (18) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 

Czopek, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, 
Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, 
Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław 

Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNY (3) 

Michał Drobnik, Stefan Maćkowiak, Elwira Świątek 
 
2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zgłosiła wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad punktu: 
wnioski i zapytania radnych oraz informacje. 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM zwróciła uwagę, że zgodę na przyjęcie wniosku do porządku 

obrad musi wyrazić wnioskodawca sesji. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny nie wyraził zgody na zmianę porządku obrad 
w związku z czym wniosek formalny nie został przyjęty. 
 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Miasta  

i Gminy Wschowa na 2023 rok. (druk 534) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna zapytała czy w budżecie na rok 2023 są zapewnione środki na 
wynagrodzenie dla Radnej Sabiny Brambor, która w ubiegłym roku otrzymała  
za swoją pracę jako radny i sołtys 616 zł. 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM zwróciła uwagę, że pytanie nie ma związku z uchwałą  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Wschowa na 2023 rok  
i poinformowała, że Radna może sformułować pytanie na piśmie i przekazać do 
Biura Rady. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 
Radna powołując się na art. 24 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym poprosiła 

o zapewnienie, że pani Sabinie Brambor będą wypłacone należne środki. 
Radna zgłosiła, że na Komisji Budżetu Radni nie otrzymali umowy dzierżawy 
zawartej między właścicielem skweru przy ulicy Niepodległości, Bohaterów 

Westerplatte. 
Radna powiedziała, że nie otrzymała odpowiedzi na skierowane na piśmie, 

bezpośrednio do Pani Sekretarz, w dniu 20 czerwca, zapytanie odnośnie umów 
zleceń. 
- Przemysław Gliński 

Radny zwrócił uwagę, że po raz kolejny kwoty na inwestycje są niedoszacowane.  
Radny odniósł się do kwestii szacowania kwot na oświetlenie. 
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- Tadeusz Sobczuk 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego powiedział, że na 
posiedzeniu Komisji prosił Radną Katarzynę Owoc – Kochańską o złożenie 

pisemnego wniosku o udostępnienie umowy. 
 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Miasta i Gminy 
Wschowa na 2023 rok. (druk 534).  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 

ZA (13) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Ryszard Grys, Hanna 
Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Agnieszka Nachaj, 

Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta 
Zarzycka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Przemysław Gliński, Katarzyna Owoc-Kochańska, 

Emanuela Stanek-Juśkiewicz 
NIEOBECNI (3) 
Michał Drobnik, Stefan Maćkowiak, Elwira Świątek 

 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XLVIII/418/2022 

Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 29 grudnia 2022 w sprawie: 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wschowa 
na lata 2023 - 2030. (druk 535) 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 
opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna odniosła się do wcześniejszej wypowiedzi Przewodniczącego Komisji 

Budżetu i Majątku Gminnego Tadeusza Sobczuka i podkreśliła, że jako 
Przewodniczący Komisji jest on zobowiązany aby pozyskać materiały, o które 
wnioskuje Radny korzystający ze swoich praw na rzecz dobra ogółu społecznego. 

- Przemysław Gliński 
Radny zwrócił uwagę, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej nie przewiduje się 

inwestycji w gminie Wschowa, a do 2030 roku nie przewiduje się inwestowania  
w kanalizację. W ocenie Radnego dokument nie jest rzetelnie przygotowany. 
Radny podkreślił, że kierunek rozwoju czy działania w gminie zostaną 

pozostawione kolejnym radnym. Zasugerował zwołanie wspólnego posiedzenia 
wszystkich Komisji, by Radni wypowiedzieli się co do kierunku rozwoju gminy  

i wydatkowania gminnych pieniędzy. 
 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XLVIII/418/2022 Rady Miejskiej 
we Wschowie z dnia 29 grudnia 2022 w sprawie: uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wschowa na lata 2023 - 2030. (druk 535).  
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Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Ryszard Grys, Hanna 

Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Agnieszka Nachaj, 
Tadeusz Sobczuk, Wioletta Zarzycka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Przemysław Gliński, Katarzyna Owoc-Kochańska, 
Jolanta Pawłowska, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera, Piotr Wieland 

NIEOBECNI (3) 
Michał Drobnik, Stefan Maćkowiak, Elwira Świątek 

 
5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Ośrodka 
Pomocy Społecznej we Wschowie. (druk 536) 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała jak wygląda kwestia przyznawania wsparcia dla osoby 

potrzebującej na terenie gminy Wschowa, jakie są kryteria i progi kwotowe 
opieki społecznej dla mieszkańca znajdującego się w takiej sytuacji jak Skarżąca 
oraz kto odpowiada za przydzielenie kwoty wsparcia w sytuacji, gdy mieszkaniec 

zwróci się o pomoc do Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM przytoczyła treść wyjaśnienia Dyrektor Ośrodka Pomocy 
Społecznej i powiedziała, że według intencji ustawodawcy celem pomocy 
społecznej jest wspieranie osób i rodzin w przezwyciężaniu trudnej sytuacji 

życiowej, a nie czynienie z pomocy społecznej stałego źródła dochodów. 
Podkreśliła, że pomoc społeczna nie może być sposobem na życie, a osoby 

korzystające z pomocy muszą korzystać z własnych zasobów i możliwości w celu 
wychodzenia z trudnej sytuacji życiowej. Dodała, że zadaniem Ośrodka Pomocy 
Społecznej jest pomoc osobom znajdującym się w trudnej sytuacji, osobom, 

które podjęły pracę, a nie ich utrzymywanie.  
Przewodnicząca RM powiedziała, że Pani Dyrektor nie jest obecna we Wschowie. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 
Radna podziękowała za przeczytanie treści uzasadnienia i powiedziała, że nie wie 
na jakiej podstawie jest udzielana pomoc i że oczekuje odpowiedzi od 

pracownika, który zastępuje Panią Dyrektor. 
Radna wypowiedziała się na temat rozdawania pieniędzy organizacjom 

pozarządowym. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM powiedziała, że nie ma na sali pracownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej i dodała, że Komisja wydała opinię o bezzasadności skargi. 
Z uwagi na kolejne pytania Radnych Przewodnicząca RM zasugerowała zapisanie 

się do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 
Radna odniosła się do wypowiedzi Przewodniczącej RM o możliwości zapisania się 

do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  
W ocenie Radnej Przewodnicząca Rady nie dopilnowała, by osoby kompetentne 

były obecne na sali i udzielały odpowiedzi na pytania. 
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- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM powiedziała, że każdy Radny może wejść na każdą Komisję 
niezależnie od tego czy jest jej członkiem. 

- Piotr Buczek 
Radny powiedział, że ma problem z oceną skargi i zarówno odpowiedź, jak  
i wyjaśnienia Pani Dyrektor nie wyjaśniają kryteriów jakimi kieruje się Ośrodek 

Pomocy Społecznej. Radny zaproponował odłożenie głosowania do następnej 
sesji. 

- Przemysław Gliński 
Radny zapytał czy Komisja oprócz Pani Dyrektor wysłuchała też drugiej strony,  
tj. osoby skarżącej. W opinii Radnego pytania o działania Ośrodka są w pełni 

zasadne z uwagi na sformułowanie treści skargi. 
- Piotr Buczek 

Radny złożył wniosek formalny o przeniesienie punktu na kolejną sesję, 
ewentualnie na inny termin, z powodu braku wystarczających informacji  
niezbędnych do podjęcia decyzji w głosowaniu nad tym punktem. 

Radca Prawny Michał Walkowiak powiedział, że zmiana porządku obrad 
może nastąpić tylko i wyłącznie za zgodą wnioskującego o sesję w trybie 

nadzwyczajnym. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny nie wyraził zgody na zmianę porządku obrad 
w związku z czym wniosek formalny nie został przyjęty. 
- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego wyraził swoje stanowisko  

w sprawie podważania decyzji członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
- Przemysław Gliński (Ad Vocem) 

Radny odniósł się do wypowiedzi Radnego Tadeusza Sobczuka. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM powiedziała, że Komisja nie wzywa drugiej strony. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 
Radna odniosła się do wypowiedzi Radnego Tadeusza Sobczuka i powiedziała,  

że nie ma zastrzeżeń do pracy Komisji. 
Radna wypowiedziała się w kwestii braku pracowników merytorycznych na sesji  
i nie zapewnienia przez Burmistrza odpowiedniego źródła informacji. W opinii 

Radnej wniosek formalny Radnego Piotra Buczka jest zasadny. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej we Wschowie. (druk 536).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Miłosz Czopek, 

Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 
Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-
Juśkiewicz, Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 

PRZECIW (2) 
Piotr Buczek, Katarzyna Owoc-Kochańska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Przemysław Gliński 
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NIEOBECNI (3) 

Michał Drobnik, Stefan Maćkowiak, Elwira Świątek 
 

6. Zakończenie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej 
podziękowała Radnym za udział w obradach i zamknęła LVI Sesję Rady Miejskiej 

we Wschowie. 
 

 
 
  

Przewodniczący 
Rady Miejskiej we Wschowie 

  
 

        Hanna Knaflewska - Walkowiak 

 
  

 
Transmisja online: Transmisja LVI Sesji Rady Miejskiej we Wschowie 

 
 
 

Przygotował(a): Anna Safiańczuk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 

https://wschowa.esesja.pl/transmisja/40222/lvi-sesja-rady-miejskiej-we-wschowie.htm

